
        
 

FoUU-samverkan 
Utbildningsrådet 
Forum för VIL-samverkan 

 

           
 
 

     
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

1 
 

 

Protokoll Forum för VIL-samverkan den 21 februari 2024 
 
Närvarande:  Ewa Ehrenborg, KI, ordförande 

Anna Carin Wahlberg, KI 
Susanne Georgsson, Röda Korsets Högskola (RKH) 
Sissel Andreasson Gleissman, Sophiahemmet Högskola (SHH) 
Malin Olsson, Marie Cederschiöld högskola (MSC) 

Förhinder:  Zilla Jonsson, Region Stockholm  
 
Tjänstemän: Christina Joos, KI 
  Susanne Kalén, Region Stockholm 
 
 

§ 1 Välkomna, utseende av ordförande och justeringsperson   
Susanne utsågs att jämte ordförande Ewa Ehrenborg justera protokollet. 

 
§ 2 Föregående protokoll     
 Inga synpunkter på protokoll från 10 oktober 2023.    
 
§ 3 Aktuellt från respektive lärosäte och Region Stockholm  

Ewa berättar att på KI har en ny utbildningsplan på gång för sjuksköterske-
programmet och att man haft möten för att börja bland annat tänka kring God 
och nära vård. Programmet startar ht-26. Ett nytt program för biomedicinska 
analytiker startar ht-24 och man har i detta slagit ihop de tidigare 
inriktningarna labmedicin och fysio. Vidare är det 6-åriga läkarprogrammet 
under fortsatt implementering och de första studenterna går nu termin 6. 
 
Susanne berättar att man från RKH fortfarande är osäkra på hur man ska tolka 
vad som, enligt YKD, är VFU eller inte enligt. Det är vidare oklart hur man ska 
räkna på tiden. En ny utbildningsplan arbetas fram och ska troligen också börja 
gälla ht-26. Det finns en stomme och profil klar och man har samma tankar som 
KI kring att God och nära vård ska inlemmas. VFU-läget är gott och man har ett 
samarbete med kommunal vård i form av en akademisk nod i Hässelby. 
 
Malin från MSC informerar om att man gör en revidering av utbildningsplanen 
för sjuksköterskeprogrammet för att förtydliga vad man menar med klinisk 
utbildning och VFU. Man har också en del arbete med översyn av kostnaderna 
för VFU och examination av examensarbete och har också fattat beslut om att 
inrätta vårdvetenskap som forskarutbildningsämne.  
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När det gäller SHH informerar Sissel att man gärna vill ha en diskussion 
lärosätena emellan vilka specialistsjuksköterskeprogram man ska ge.  
SHH pausar ett av sina specialistsjuksköterskeprogram eftersom man ska 
arbeta med utveckling av detta. Vad gäller det nya sjuksköterskeprogrammet 
har man nu kommit en bra bit in vad gäller implementering och det första 
studenterna går ut vt-25.  
 
Susanne berättar att Region Stockholm nu presenterat en omställningsplan 
som innebär att alla vårdavtal ses över och vissa vårdområden kommer att 
läggas under regionen igen i stället för att vara inom privat verksamhet. Vidare 
har en styrningsutredning genomförts och lett fram till att vissa sjukhus ska 
avbolagiseras (SöS, DS, St Eriks och Södertälje, ev. också AISAB). Beslut om 
detta ska komma i mars. Regionen arbetar också med en komptensförsörjnings-
plan som är ett uppdrag från strategisk HR. Man ska inleda arbetet med en rad 
WS under mars och i ett senare skede kommer lärosätena att involveras i detta. 
Avslutningsvis berättar Susanne att den avdelning där hon arbetar (Avdelning 
Utbildning) kommer att gå in i en annan avdelning (Kunskapsutveckling) och 
där bli en enhet.  
 
Runda bords informationen avslutas med att man konstaterar att det är viktig 
med ett samarbete och en kraftsamling inom specialistutbildningarna med 
tanke på det delvis låga söktrycket samt kompetensförsörjning av lärare till 
utbildningarna. Vi återkommer till detta vid mötet i höst. Ett fokus i arbetet bör 
vara forskningsanknytning, studentintresse och samhällets behov. 
 

§ 4 Handlingsplan för god och nära vård och omsorg i   
Stockholms län – målområden och strategiska inriktningar 
Ewa och Susanne informerar samt visar valda delar av den presentation som 
Yvonne Lettermark höll vid UR:s internat 14 februari då hon presenterade 
”Handlingsplanen för god och nära vård och omsorg i Stockholms län 2024–
2030”.  
 
En diskussion fördes bland annat kring hur förberedda studenterna är när de 
kommer ut i arbetslivet och det föreslås att Petter Gustafsson på KI, som bland 
annat forskar på sjusköterskestudenters övergång från studier till yrkesliv, 
bjuds in till ett möte under våren. HR på Region Stockholm arbetar med 
kompetensstegar, men Susanne menar på att man inte kan förvänta sig att alla 
ska kunna allt när de är nyexaminerade. En annan fråga som lyfts är hur man 
får VFU-platser inom kommunal vård för läkarstudenterna som också behöver 
inlemmas i God och nära vård.  
 

§ 5 Nationella och Regionala Vårdkompetensråden samt SUHF:s 
konferens om vårdkompetens 2024  
Ewa informerar om några aktuella frågor och pågående arbete inom ramen för 
det nationella (NVKR) och regionala vårdkompetensrådet (RVKR).  
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NVKR har bland annat ett uppdrag att göra bedömningar av kompetens-
behoven och att stödja och åstadkomma samverkan, ett uppdrag som ska 
redovisas till regeringen senast den 31 maj.  
 
Exempel på preliminära förslag som diskuteras är hur man kan stärka 
ledarskapet inom vården, stimulera möjligheterna till fortbildning för vårdens 
professioner, vilka insatser som behövs för en god arbetsmiljö och ett hållbart 
yrkesliv och att verksamhetschefer vid universitetssjukvårdsenheter (USV) bör 
vara vetenskapligt meriterade. Man arbetar också med att kartlägga 
förutsättningarna för lärosäten att samarbeta kring hälso- och 
sjukvårdsutbildningar och att lärosäten och huvudmän i högre grad bör 
samverka kring fort- och vidareutbildning. 
 
De RVKR jobbar på uppdrag av det nationella och flertalet av ledamöterna i 
Forum VIL sitter i det RVKR för Stockholm-Gotland och känner väl till vilka 
frågor som är aktuella och under beredning där. 
 
Flera av deltagarna i mötet var också med på SUHF:s konferens om 
vårdkompetens den 29 januari.  

 
§ 6 Kvalitetsuppföljning VIL 

Resultatet från kvalitetsuppföljning VIL 2023 hade bifogats utskicket till mötet 
och en diskussion fördes om resultatet, genomförandet och framför allt 
utmaningen med den sjunkande svarsfrekvensen. Delar som tas upp är att 
avsändaren till enkäten är viktig och ev. att man kan lägga till en ingress som 
förklarar/motiverar vad enkäten används till. Det behövs också en bättre 
marknadsföring ute i verksamheterna och man måste lyfta fram vikten av 
studentinflytande. Ev. att man skulle kunna avsätta tid för att svara på enkäten 
under den sista dagen studenten är på VFU:n, men då måste information om att 
enkäten sänts ut till studenterna nå handledarna.  
 

§ 7  Information från Utbildningsrådet   
Ewa redogör kort från Utbildningsrådets internat 14–15/2 som övergripande 
handlade om: 
 
 Handlingsplanen för god och nära vård och omsorg i Stockholms län 
 USV-kriterierna från 2025 och hur dessa kan kopplas till UR:s arbete 

och arbetet i arbetsgrupperna  
 Kvalitetsuppföljning VIL-resultat 2023  
 UR:s aktivitetsplan och fokusområdena: IPL, Pedagogisk kompetens 

och Nya lärandemiljöer  
 Verksamhetsplanering utifrån fokusområdena 
 Diskussion om arbetsgruppernas förslag på uppdrag utifrån 

fokusområdena 
 Arbete med aktivitetsplan 2023–2025 
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§ 8  Arbetsgruppernas uppdrag 2024    
Arbetsgruppernas förslag till uppdrag hade skickats ut med handlingarna till 
mötet och en genomgång av dessa samt förslag till tillägg utifrån UR:s internat 
gicks igenom. Arbetsgruppernas uppdrag för 2024 är därmed klara. Grupperna 
redovisar vid en gemensam halvdag i höst – förslag 28 november kl. 13-16.45. 
 

§ 9 AKA – fortsatt process      
Susanne redogör för att Regionen har för avsikt under våren se över funktionen 
för de samordnande AKO:rna inom primärvården. Man ser ett behov av att ta 
fram ett förslag på uppdragsbeskrivning för dessa och man önskar en 
samverkan mellan Regionen, SLSO/APC samt lärosäten. 
 

§ 10 Övriga frågor     
Inga övriga frågor. 
 
 

 Nästa möte:  
 

10 okt. kl. 13-16. Lindhagensgatan 98. 
 
 
Vid protokollet, 
 
 
Christina Joos 
 
 
 
Justeras,   Justeras, 
 
 
 
Ewa Ehrenborg  Susanne Georgsson 
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